
Protokół    Nr  XL/13

z  obrad  XL sesji  Rady Miasta Rypina  w dniu  10 października  2013 roku w Urzędzie 

Miejskim w Rypinie  pod  przewodnictwem  p. Joanny Krukowskiej – Przewodniczącej

Rady Miasta Rypina.

Na stan 14 radnych obecnych było  14.

Lista obecności stanowi zał.  Nr   1 do protokołu.

Sesja trwała od godz.  16.20 do godz. 19.00.

Porządek obrad :

   

1. Sprawy organizacyjne  :

a/ otwarcie  obrad  XL sesji i stwierdzenie quorum

b/ przyjęcie porządku obrad,

c/ przyjęcie protokołu XXXVI, XXXVII, XXXVIII i XXXIX   sesji.

2.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypina z działalności w okresie od XXXVI  sesji, w 

      tym z realizacji uchwał.

3.   Sprawozdanie przewodniczących Komisji  Rady  z prac Komisji.

4.  Informacja  Przewodniczącego Rady Miasta  o oświadczeniach  majątkowych  złożonych  

      przez radnych Rady Miasta  Rypina.

5.  Informacja  Burmistrza Miasta Rypina  o oświadczeniach  majątkowych złożonych przez 

     osoby zobowiązane  zgodnie z art.24 h ust. 3 pkt. 3  ustawy o samorządzie gminnym.

6.  Informacja o wykonaniu budżetu miasta Rypina  za  I półrocze  2013 roku.

 7.    Podjęcie  uchwał w sprawach :

       a/ w sprawie  wyrażenia zgody  na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży ( projekt 

          uchwały Nr  XL/272/13)

       b/ w sprawie  wyrażenia  zgody  na  przeznaczenie nieruchomości  do sprzedaży  ( projekt 

          uchwały Nr XL 273/13)

     c/ w sprawie  wyrażenia zgody  na przeznaczenie  nieruchomości  do sprzedaży oraz 

         zwolnienia  z obowiązku zbycia  nieruchomości  w drodze przetargu ( projekt uchwały Nr 

         XL/274/13)



     d/ zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rypina  Nr  XIX/133/04 z dnia  21 czerwca 2004 roku  w 

        sprawie lokalizacji i regulaminu targowisk  oraz miejsc handlowych  na  

        terenie  Miasta Rypina( projekt uchwały Nr  XL/275/13)

     e/  w sprawie ustalenia  dla terenu  miasta Rypina  liczby punktów  sprzedaży  

         napojów  alkoholowych  zawierających  powyżej 4,5 % alkoholu (  z wyjątkiem 

         piwa) przeznaczonych  do spożycia  poza miejscem  sprzedaży  jak i w miejscu  

          sprzedaży ( projekt uchwały Nr  XL/276/13)

      f/  w sprawie  określenia wysokości  stawek podatku od nieruchomości,( projekt uchwały Nr 

          XL/277/13)

      g/ w sprawie  emisji obligacji  oraz zasad  ich zbywania , nabywania i wykupu  ( projekt uchwały 

            Nr  XL/278/13)

       h/  w sprawie uchylenia uchwały  Nr  XXXI/224/13 Rady Miasta Rypina z dnia  31 stycznia  

          2013 roku w sprawie zaciągnięcia  w 2013 roku  kredytu bankowego konsolidacyjnego  na 

          spłatę   wcześniej  zaciągniętych  zobowiązań( projekt uchwały Nr XL/279/13)

        i/  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok ( projekt 

            uchwały Nr  XL/280/13)

        j/  zmieniająca uchwałę  w sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy 

            Miasta Rypina na lata 2013-2025( projekt uchwały Nr XL/281/13)

       k/ w sprawie zajęcia stanowiska ( projekt uchwały Nr XL/282/13)

        l/w sprawie wygaśnięcia mandatu ( projekt uchwały Nr XL/283/13)

        ł/ w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej Rady Miasta 

          Rypina ( projekt uchwały Nr XL/284/13)    

      m/w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej Rady Miasta 

          Rypina ( projekt uchwały Nr XL/285/13)     

  n/ w sprawie uzupełnienia składów osobowych Komisji Rady Miasta Rypina ( projekt 

      uchwały Nr XL/286/13)

   o/w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rypina 

      (projekt uchwały Nr XL/287/13)

   p/ w sprawie powołania przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rypina  

       (projekt uchwały Nr XL/288/13) 

 8. Interpelacje , wnioski i zapytania radnych

 9.Wnioski i zapytania mieszkańców.

10. Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania.

11. Zamknięcie  obrad  XL  sesji  Rady Miasta Rypina

   



Ad.1a

Przewodnicząca Rady Miasta  p. Joanna Krukowska otworzyła obrady XL sesji  stwierdzając, 

że jest 14 radnych, sesja jest więc  prawomocna do podejmowania uchwał.

Powitała Burmistrza Miasta, radnych, kierowników miejskich jednostek  organizacyjnych 

oraz  pracowników Urzędu Miasta.

Ad.1b

Przewodnicząca   Rady Miasta  przedstawiła  porządek obrad sesji. Wnioskowała  o zamianę 

kolejności procedowania  projektów uchwał. W  punkcie 7g  porządku obrad  powinien być 

projekt  uchwały Nr  XL/278/13  w sprawie  emisji obligacji  oraz zasad  ich zbywania, 

nabywania i wykupu , natomiast w punkcie 7h projekt uchwały Nr  XL/279/13 w sprawie 

uchylenia uchwały  Nr  XXXI/224/13 Rady Miasta Rypina z dnia  31 stycznia  2013 roku w sprawie 

zaciągnięcia  w 2013 roku  kredytu bankowego konsolidacyjnego  na spłatę   wcześniej  zaciągniętych 

zobowiązań( tym samym zmieniła się  numeracja  projektów uchwał  w stosunku do  porządku obrad , 

który otrzymali radni w materiałach na sesję.)

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” jednogłośnie przyjęła w/w zmianę.

Zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad  następujących projektów uchwał :

- projektu uchwały   w sprawie zajęcia stanowiska  ( projekt uchwały Nr XL/282/13)

  Rada Miasta Rypina  14 głosami „za” jednogłośnie  wniosek przyjęła.

− w sprawie wygaśnięcia mandatu  ( projekt uchwały Nr XL/283/13)

Głos zabrał radny p. Pawłowski dzieląc się  kilkoma refleksjami co do wprowadzanych 

projektów uchwał. Uznał, że kilka projektów uchwał jest oczywiście zrozumiałych takich jak 

wygaśnięcie mandatu, odwołanie   przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki 

Miejskiej i uzupełnienie składów osobowych Komisji Rady. Natomiast   co do projektu 

uchwały dot. powołania przewodniczącego Komisji Budżetu poprosił o więcej czasu na 

zastanowienie i wybór. Według niego procedowanie tej uchwały jest przedwczesne, a 

Komisja może funkcjonować pod przewodnictwem wiceprzewodniczącego ,czy 

Przewodniczącego Rady. Co do projektu uchwały dot .odwołania radnego Kędzierskiego z 

funkcji przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rypina , jest  to dla niego nie 

zrozumiałe , wysoko ceni wiedzę i umiejętności obecnego przewodniczącego Komisji. Uznał, 

że na podjęcie tych decyzji potrzeba więcej czasu  i konsultacji.

Radnego Pawłowskiego wsparł radny p.Bytner, którego zdaniem  radni  otrzymują tak istotne 

projekty uchwał bez uzasadnienia  przed sesją , a powinni co najmniej tydzień przed sesją. 

Zaproponował podjęcie wprowadzanych  uchwał na następnej sesji. 



Głos zabrał Burmistrz Grzybowski tłumacząc, że  jest to sytuacja nagła i pilna, po rezygnacji 

p. Marynowskiego  z mandatu  radnego nie było czasu na spotkanie. Wybór 

przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej jest koniecznością, nie powołanie 

go grozi paraliżem Komisji w tak intensywnym czasie konsultacji nad nowym budżetem na 

2014 rok . Podkreślił, że wybór nowego przewodniczącego Komisji powinien odbyć się jak 

najszybciej dla  dobra przyszłorocznego budżetu.

Radny Gładkowski wyraził zdziwienie projektem uchwały dot. odwołania przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej.  Nie widzi powodu do  odwołania  tak kompetentnego radnego, jakim 

jest przewodniczący  Kędzierski.

Radny Bytner, informował, że uchwała jest bez  uzasadnienia  i nie wie jakie są powody 

odwołania, czy może jest to osobista decyzja radnego Kędzierskiego,  czy może przeszkody 

prawne w postaci wyroku sądowego ?

Radny Kędzierski poinformował, że projekt uchwały powstał na jego prośbę, rezygnacja z 

funkcji przewodniczącego Komisji Rewizyjnej jest jego osobistą decyzją i nie ma to związku 

z żadnymi przeszkodami prawnymi.

Przewodnicząca  Rady Miasta   poddała wniosek pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  14 głosami „za” jednogłośnie  wniosek przyjęła.

-  w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej ( projekt 

   uchwały Nr XL/284/13)

    Rada Miasta Rypina  14 głosami „za” jednogłośnie  wniosek przyjęła.

- w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej ( projekt 

   uchwały Nr XL/285/13)

   Rada Miasta Rypina  11 głosami „za” przy 2 „przeciw” i 1 „wstrzymującym” wniosek 

   przyjęła.

-  w sprawie uzupełnienia składów osobowych Komisji Rady Miasta Rypina ( projekt 

    uchwały Nr XL/286/13)

   Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym”  wniosek przyjęła.

− w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rypina 

(projekt uchwały Nr XL/287/13)

     Rada Miasta Rypina 9 głosami „za” przy 2 „przeciw” i 3 „wstrzymujących” wniosek 

     przyjęła

− w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Miasta Rypina ( projekt 

uchwały Nr XL/288/13)



 Radny Bytner uznał, że skoro  przed chwilą  radny Kędzierski   przedstawił  decyzje   o 

rezygnacji z funkcji przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, należy dać czas na zastanowienie 

się nad nową kandydaturą.

Rada Miasta Rypina 8 głosami „za” przy 6 „przeciw” wniosek jednak  przyjęła.

Przewodnicząca Rady  poddała również pod głosowanie  zmiany w projekcje uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok.

Rada Miasta Rypina 12 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących” zmiany przyjęła.

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie porządek obrad wraz z wprowadzonymi projektami 

uchwał.

Rada Miasta Rypina 9 głosami „za” przy 5 „wstrzymujących” przyjęła porządek obrad XL 

sesji.

Ad.1c

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” jednogłośnie  przyjęła protokoły XXXVI, 

XXXVII,  XXXVIII i XXXIX   sesji.

Ad.2

Burmistrz Miasta  informował nt. działań w okresie od ostatniej sesji:

− 1 VII  weszła w życie ustawa dot. odpadów komunalnych, Było to wyzwanie dla 

urzędników i spółek miejskich w konsorcjum, wyzwanie także  dla mieszkańców. 

Burmistrz uznał, że wejście w nowy system odbyło się płynnie a spółki miejskie 

wywiązały się z zadania. Podziękował wszystkim osobom odpowiedzialnym za 

wprowadzenie nowego systemu odbioru odpadów komunalnych. Poinformował, że w 

niedługim czasie odbędzie się nowy przetarg na odbiór śmieci.

− 19 -24 VI - Obchody Dni Rypina obfitowały w wiele wydarzeń takich jak I Półmaraton 

Rypiński, 130 lecie Miejskiej Orkiestry Dętej, 125 lecie parafii ewangelickiej, wizyta w 

Miechowie i uroczystości związane z 690 rocznicą zakonu Bożogrobców, zakonu, który 

na stałe wpisał się w historię Rypina. Kolejnym wydarzeniem było wystawa owczarków 

niemieckich organizowana  wraz z Polskim Związkiem Kynologicznym.

− 15 VIII -  odbyła się Kulinariada wojewódzka organizowana przez Środowiskowy Dom 

Samopomocy

− 7-8  IX -  odbyły się XXIII Targi Rypin Agra 2012 połączone z Dożynkami 

Wojewódzkimi. Imprezą towarzysząca był „Rypiński Bieg Po Zdrowie”o  Grand Prix 



Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Burmistrz podziękował za wspaniałą organizację 

pracownikom MOSiR. 

− 20 IX – nastąpiło otwarcie Biedronki na ul.Toruńskiej.

− 23 IX – odbyła się posiedzenie Komisji Basenowej w RCS dotyczyło spraw 

organizacyjnych i remontu dachu. Za remont odpowiada główny inwestor. 

− 23 IX – odbyła się inauguracja zadania „Aktywność Fizyczna 50+ ” wspieranego  tez 

przez Miejski Zespól Obsługi Oświaty i Fundacje Ziemi Dobrzyńskiej. Burmistrz 

apelował do mieszkańców o większą aktywność sportową. Przygotowywana jest akcja 

„Rypińskie Poruszenie” zachęcająca do aktywności fizycznej. 

− 26 IX -  odbyło się inauguracyjne posiedzenie nowego składu Powiatowej Rady 

Zatrudnienia. 

− Burmistrz zabrał głos w sprawie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania obejmującego obszar Bielawek wraz z Pomorską Specjalną 

Strefą Ekonomiczną. Informował, że firma Hadepol Flexo, może rozpocząć kolejny etap 

rozbudowy. Firma Cedrob, jest na etapie kończenia projektu i wydania decyzji 

środowiskowych przez organ wojewódzki. Poprzedni plan zagospodarowania 

przewidywał budowle do 25 m. Cedrob ma niektóre budynki do 50 m. Nowy plan 

pozwala realizować zadania obu firmom. Burmistrz poinformował, że udało się 

przeforsować o następne 6 lat działanie strefy ekonomicznej do 2026. Daje to szansę 

inwestorom, aby mogli w pełni korzystać z ulg .Również ziemia, która jest w prywatnych 

rękach, może w tej chwili łatwiej znaleźć nabywcę. Informował również , że miasto chce 

poszerzyć obszar gospodarczy o ul. Bohaterów Czerwca, gdzie mamy 1,5 ha. 

Informował też nt. zamówień publicznych  :

1. W dniu 24 czerwca 2013 roku po przeprowadzeniu przetargu nieograniczonego została 

zawarta umowa na realizację zadania pn. „Odbiór i zagospodarowanie odpadów komu-

nalnych z terenu Gminy Miasta Rypina”. Umowa została zawarta na okres od dnia 1 

lipca 2013 roku do 31 grudnia 2013 roku. Wartość umowy za cały okres wynosi brutto 

855 767,58 zł. Trwają przygotowania do przeprowadzenia postępowania na ww. zada-

nie na okres dwóch lat.

2. W dniu 24 lipca 2013 roku po przeprowadzeniu przetargu nieograniczonego została za-

warta  umowa na realizację  zadania pn.  „Opracowanie dokumentacji  na rozbudowę  

i przebudowę ul. Spokojnej”. Termin realizacji zadania upływa 20 grudnia 2013 roku. 

Wartość brutto umowy wynosi 17 835,00 złotych.



3. W dniu 5 sierpnia 2013 roku po przeprowadzeniu drugiego przetargu nieograniczonego 

na realizację zadania pn. „Portal  Miejski w ramach projektu Unifikacja systemów wy-

miany informacji i wdrożenie tematycznych modułów informacyjnych” została zawarta 

umowa. Zadanie zostało zrealizowane i w dniu 4 października 2013 roku nastąpił od-

biór końcowy. Wartość brutto zadania 119 900,00 złotych. Od pierwszej umowy odstą-

piliśmy ponieważ Wykonawca nie wywiązał się z realizacji w terminie. Naliczona zo-

stała kara umowna w wysokości 18 204,00 zł.

4. W dniu 18 września 2013 roku po przeprowadzeniu przetargu nieograniczonego zosta-

ła zawarta umowa na realizację zadania pn. „Termomodernizacja budynku przy ul. Ry-

nek 6”. Wartość umowna realizacji zadania wynosi  brutto  21 552,75  zł, jednak osta-

teczne rozliczenie robót budowlanych nastąpi po zakończeniu zadania kosztorysem po-

wykonawczym. W dniu 02.10.2013  wykonawca rozpoczął prace na części budynku 

przy ul. Rynek 6. Roboty obejmą docieplenie ściany elewacji  frontowej z wymiana 

orynnowania, wymianę części stolarki okiennej, przebudowę schodów zewnętrznych i 

drzwi wejściowych do budynku. Pomimo, że zdajemy sobie sprawę, że elewacja całego 

budynku i dach wymaga poważnych prac rewitalizacyjnych  to względy finansowe oraz 

układ własności lokali w  budynku spowodowały ograniczenie zadania do niezbędnego 

minimum. Planujemy zakończenie robót do dnia 28.10.2013 r.   

5. W dniu 7 października 2013 roku po przeprowadzeniu przetargu nieograniczonego zo-

stała  zawarta  umowa  na  realizację  zadania  pn. „Przebudowa  nawierzchni  

ul.  Spokojnej”.  Termin  realizacji  zadania  upływa  6  listopada  2013  roku.  Wartość 

umowna realizacji zadania wynosi  brutto 68 522,87 zł, jednak ostateczne rozliczenie 

robót budowlanych nastąpi po zakończeniu zadania kosztorysem powykonawczym.

6. W dniu 5 września 2013 roku zostało wszczęte postępowanie na realizacje zadania pn. 

„Dostawa energii elektrycznej do lokali, obiektów i na potrzeby oświetlenia drogowego 

Rypińskiej  Grupy  Zakupowej”.  Termin  składania  ofert  upływa  16  października  

2013 roku. Kolejny raz Gmina Miasta Rypina jest Liderem grupy samorządów, które 

w celu obniżenia kosztów dostawy energii elektrycznej do obiektów i oświetlenia ulicz-

nego podjęły decyzję  o wspólnym przeprowadzeniu  postępowania.  Rypińską  Grupę 

Zakupową tworzą Powiaty Rypiński i Golubsko – Dobrzyński, Gminy: Lubicz, Rogo-

wo, Rypin, Skrwilno, Wąpielsk, Gmina Miasta Rypina i Rypińskie Towarzystwo Bu-

downictwa Społecznego. Postępowaniem objęte są również wszystkie jednostki organi-

zacyjne  ww.  samorządów.  Merytorycznie  działania  Rypińskiej  Grupy  Zakupowej 

wspiera Pomorska Grupa Konsultingowa z Bydgoszczy. Wartość szacunkowa postępo-



wania wynosi netto 1 929 865,35 zł. Na Wykonawcę, który dostarcza energię w 2013 

roku na potrzeby Gminy Miasta Rypina za nienależyte realizowanie umowy (nietermi-

nowe wystawianie faktur) została nałożona kara umowna w wysokości 23 050,00 zł 

brutto.

7. W dniu 17 września 2013 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania 

pn. „Termomodernizacja budynku przy ul. Lipnowskiej 17”. W oznaczonym terminie 

wpłynęły  trzy  oferty,  które  obecnie  są  sprawdzane.  Przewidywany termin  zawarcia 

umowy – około 15 października 2013 roku. Termin realizacji zamówienia to 50 dni od 

dnia zawarcia umowy. Cena najtańszej oferty wynosi brutto 75 952,11 zł.  

8. W dniu 18 września 2013 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania 

pn. „Utwardzenie nawierzchni  ul.  Lisiny”.  W oznaczonym terminie wpłynęły cztery 

oferty, które obecnie są sprawdzane. Przewidywany termin zawarcia umowy – około 

18 października 2013 roku. Termin realizacji zamówienia to 40 dni od dnia zawarcia 

umowy. Cena najtańszej oferty wynosi brutto 100 916,12 zł.

9. W dniu 23 września 2013 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania 

pn. „Budowa dróg wewnętrznych w rejonie ul. Mławska – Dworcowa”. W oznaczonym 

terminie wpłynęły 4 oferty, które obecnie są sprawdzane. Przewidywany termin zawar-

cia umowy – około 22 października 2013 roku. Termin realizacji zamówienia to 40 dni 

od dnia zawarcia umowy. Cena najtańszej oferty wynosi brutto 101 283,34 zł.

10. W dniu 24 września 2013 roku zostało wszczęte drugie postępowanie na realizację za-

dania pn. „Opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej w ramach zadania 

Rozbudowa i przebudowa ul. Zacisze i części ul. Łącznej”. Od umowy, która została 

zawarta w pierwszym postępowaniu odstąpiliśmy ponieważ Wykonawca nie zrealizo-

wał umowy. Wykonawcy została naliczona kara umowna w wysokości 8 856,00 zł. W 

drugim postępowaniu  w  oznaczonym terminie  wpłynęło  13  ofert,  które  obecnie  są 

sprawdzane.  Przewidywany  termin  zawarcia  umowy  –  około  

20 października 2013 roku. Termin realizacji zamówienia to 6 miesięcy od dnia zawar-

cia umowy. Cena najtańszej oferty wynosi brutto 22 746,39 zł.

11. W formie Zapytań ofertowych przeprowadzono postępowania i zawarto umowy na re-

alizacje m.in. następujących zadań:

1) Dostawa betonowych koszy ulicznych

2) Remonty  cząstkowe  nawierzchni  bitumicznych  dróg  gminnych  na  obszarze 

miasta Rypina w 2013 roku – drugie postępowanie



3) Wzbogacenie oraz odnowa wiekowa i gatunkowa zieleni miejskiej na terenie 

miasta Rypina – rok 2013

4) Załadunek,  transport  i  unieszkodliwienie  wyrobów  zawierających  azbest  

z terenu Gminy Miasta Rypina

5) Organizacja Dożynek Województwa Kujawsko – Pomorskiego

6) Usługa gastronomiczna dla uczestników Dożynek Województwa Kujawsko – 

Pomorskiego

12. W dniu 10 września 2013 roku odbyła się w Sądzie Okręgowym w Toruniu druga roz-

prawa w sprawie z powództwa Gminy Miasta Rypina przeciwko Urzędowi Marszał-

kowskiemu Województwa Kujawsko – Pomorskiego o zapłatę. Sprawa dotyczy korek-

ty finansowej nałożonej  przez Urząd Marszałkowski  w projekcie  pn.  „Budowa hali 

sportowej i basenu przy Zespole Szkół Nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie”. Wyro-

kiem z dnia 24 września 2013 roku Sąd Okręgowy w Toruniu zasądził na rzecz Gminy 

Miasta Rypina kwotę 784 743,14 zł wraz z ustawowymi  odsetkami liczonymi od dnia 

10  lipca  2012  roku  oraz  zwrot  kosztów  postępowania  w  kwocie  53 638,00  zł,

w tym koszty zastępstwa prawnego 14 400,00 zł. Wyrok jest nieprawomocny. (Możli-

wość podziału kwoty z Gminą Rypin i Starostwem).

13. W dniu 8 lipca 2013 roku dokonano odbioru  dokumentacji projektowo – kosztoryso-

wej  na  przebudowę  ulicy  Rzeźniczej.  Prace  budowlane  przewidziane  

w projekcie obejmują wykonanie jezdni z kostki brukowej betonowej z miejscami par-

kingowymi,  chodnika   oraz  odprowadzenia  wód  deszczowych.  Zgodnie  

z  wymaganiami  gestorów sieci  zlokalizowanych  w pasie  drogowym konieczna  jest 

również  przebudowa w niezbędnym zakresie  linii  kablowych  elektroenergetycznych 

oraz telekomunikacyjnych. Kosztorysowa wartość robót objętych dokumentacja wyno-

si około 570 tys. brutto. Dotychczasowa praktyka wskazuje jednak, że w trakcie prze-

targu kwota ta powinna ostatecznie obniżyć się o około 30-40 %. 

14. W dniu 22 lipca 2013 roku dokonano odbioru końcowego robót polegających na prze-

budowie chodników i wjazdów na posesje przy ul. Zielonej na odcinku posiadającym 

nową nawierzchnie i krawężniki. Ostateczna powykonawcza wartość robót wyniosła 

83.647,26  zł  brutto.  Zadanie  zrealizowano  w  terminie  zgodnym  

z umową.

15. W dniu 3 września 2013 roku dokonano odbioru końcowego zadania pn. „Przebudowa 

odcinka ulicy Nowe Osiedle”. W ramach robót wykonano nową nawierzchnię asfalto-

wą o średniej grubości 7 cm na odcinku pomiędzy ul. Dworcową i Cholewińskiego, od-



budowano zniszczone studzienki wpustowe kanalizacji deszczowej, wymieniono część 

krawężników drogowych i przełożono do nowych poziomów wysokościowych istnieją-

ce stare krawężniki granitowe. Zadanie zrealizowano zgodnie z terminem umownym a 

ostateczna wartość powykonawcza robót wyniosła 140 200 zł.  W celu racjonalizacji 

kosztów roboty związane z przebudową chodników na omawianym odcinku ulicy pro-

wadzimy siłami własnymi pracownikami w ramach prac interwencyjnych.    

16. Zakończono  większość  prac  budowlanych  związanych  z  przebudową  

ul.  Malanowskiego.  W  ramach  robót  wykonano  nową  nawierzchnię  

z wielowymiarowej kostki betonowej (takiej samej jak kostka na placu Nowy Rynek) 

oraz kostki granitowej, wymieniono krawężniki drogowe. Zagospodarowano również 

jeden z pasów zieleni poprzez ułożenie pierścieni z kostki brukowej wokół istniejących 

drzew i ułożenie darni. Z zagospodarowaniem drugiego pasa zieleni obejmującym po-

dobny zakres robót plus nasadzenie drzew czekamy na okres umożliwiający nasadzenie 

tj.  po  opadnięciu  liści.  Wspomniana  wyżej  kostka  betonowa  została

w całości przekazana nam w formie darowizny przez spółkę Komes jako jej wkład  

w przebudowę ulicy a kostka granitowa pochodziła z wcześniejszych rozbiórek ulic  

o takiej nawierzchni  na terenie miasta. Całość prac wykonano przy pomocy pracowni-

ków zatrudnionych w ramach robót interwencyjnych oraz pracowników Mosiru.

17. Zbliżają się do końca prace termomodernizacyjne  i remontowe budynków nr 6 i 7 przy 

ul. Nowe Osiedle. Jest to kontynuacja zadania pn.” Rewitalizacja obszaru Nowe Osie-

dle – I etap”. W zeszłym roku poddane zabiegom rewitalizacyjnym były budynki nr 16 

i 17. Oprócz prac na samych budynkach w ramach zadania ułożone zostały chodniki 

dojściowe do budynków oraz powstał nowy plac zabaw z prawdziwego zdarzenia przy 

boisku do piłki plażowej. Większość  prac została już wykonana, trwają prace wykoń-

czeniowe i poprawkowe. Do końca tygodnia Wykonawca powinien nam przekazać nie-

zbędną dokumentację odbiorową, która umożliwi oddanie do użytku placu zabaw przed 

terminem końcowym zadania określonym na 2 listopada 2013 r.  

Na  koniec burmistrz informował, że  radni otrzymali  na piśmie  sprawozdanie z prac Wy-

działu Nieruchomości i Środowiska, informację nt. remontu dachu w RCS  oraz realizację 

uchwał Rady  z ostatnich sesji .

Ad.3

Przewodniczący Komisji  informowali nt. prac Komisji w  okresie od ostatniej sesji.



Ad.4

Przewodnicząca Rady Miasta Rypina  przedstawiła  informację o oświadczeniach 

majątkowych złożonych przez radnych Rady Miasta Rypina  złożonych na dzień 30 kwietnia 

br.

Informacja stanowi zał. Nr  2 do protokołu.

Ad.5

Burmistrz Miasta Rypina Paweł Grzybowski złożył informację o oświadczeniach 

majątkowych Sekretarza Miasta Rypina, Skarbnika Miasta Rypina, Z-cy Skarbnika Rady 

Miasta Rypina , kierowników jednostek organizacyjnych, prezesów zarządów spółek 

miejskich  i osób wydających decyzje  w jego imieniu.

Informacja stanowi zał. Nr 3 do protokołu.

Ad.6

Skarbnik Miasta p. Violetta Zielaśkiewicz  informowała nt.  wykonania budżetu miasta 

Rypina za I półrocze  2013 roku. Budżet Miasta Rypina  na 2013 rok został uchwalony 

Uchwałą Nr  XXXI/226/13 Rady Miasta Rypina z dnia  31 stycznia  2013 roku .

W wyniku zmian budżetowych  dokonanych przez Radę Miasta oraz Burmistrza  ( 10 - 

krotnie )  budżet na dzień 30 czerwca  br.  kształtuje się w sposób następujący  :

- plan dochodów    - 51.832.297 zł

- plan  wydatków   - 49.569.963 zł

Różnica pomiędzy planem dochodów a wydatków  jest dodatnia , tj. stanowi nadwyżkę 

budżetową w kwocie  2.262.334 zł . 

Na konie okresu sprawozdawczego   budżet został  wykonany  po stronie dochodów  w 

kwocie  27.696.050 zł , tj. w 53,4 % planu, zaś po stronie wydatków  w wysokości 

23.922.556 zł tj. w 48,3 % planu.

Struktura wykonania  dochodów  przedstawia się  następująco :

1. dochody własne  stanowią  w budżecie   - 56 %, zostały wykonane  w 51 %

2. dotacje celowe  stanowią w budżecie      - 20 %, zostały wykonane  w 53 %

3. subwencje  stanowią  24 %- wykonane zostały  w 60 %.

W grupie dochodów własnych  największy udział stanowią  wpłaty z tytułu   podatków i opłat 

lokalnych – 36 %, udziały w podatkach stanowiących  dochód budżetu państwa , tj. CIT i PIT 



- stanowią 34 %, dochody ze sprzedaży  majątku gminy  stanowią 25 %, pozostałe dochody  - 

15 %.

W grupie dotacji celowych  największy udział  stanowią dot. na realizację  zadań  bieżących z 

zakresu adm. rządowej – 53 % oraz realizacja  zadań  własnych gminy – subwencje stanowią 

60 %.

Pan wydatków  budżetowych po zmianach na dzień 30.06.br. wynosi  49.569.935 zł , za I 

półrocze wykonane je  w kwocie  23.922.556 zł, co stanowi  48 % planu.

Wydatki bieżące wykonano  w 50 %,zaś wydatki  majątkowe w 28 %.

Z przedstawionych danych wynika , że realizacja wydatków bieżących  przebiega zgodnie  ze 

wskaźnikiem upływu czasu ( 50 % ).

W grupie wydatków majątkowych  zrealizowano część zadań. Pozostałe wydatki  w swej 

zasadniczej części  zostaną zrealizowane  w II półroczu .Niska  realizacja wydatków 

inwestycyjnych w I półroczu jest charakterystyczna  dla przebiegu tych wydatków  w trakcie 

roku  i nie przesądza o końcowych wynikach.

W strukturze zrealizowanych wydatków , najwięcej środków  budżetowych zaangażowano 

na realizacje zadań w zakresie :

- oświata i wychowanie     - 44 %

- pomoc społeczna             -  25 %

- administracja publiczna   -    9 %

- gospodarka mieszkaniowa   -  8 %

W wyniku realizacji  budżetu  za I półrocze  br.  wypracowana została  nadwyżka  operacyjna 

w wysokości  841.770 zł ( różnica  między   doch. bieżącymi , a wydatkami bieżącymi ).

Zgodnie z art.  243 ustawy o finansach publicznych  od roku  2014  zacznie obowiązywać 

nowy wskaźnik  zadłużenia oparty na  nadwyżce operacyjnej  na podstawie wykonania 

budżetu  za lata 2011-2013. W związku z powyższym   im wyższa jest  wartość nadwyżki 

operacyjnej , tym lepsza kondycja  finansowa gminy , lepszy potencjał inwestycyjny  oraz 

zdolność kredytowa.

Na koniec  okresu sprawozdawczego  budżet zamknął się  nadwyżką budżetową w kwocie 

3.773.494 zł.

Zadłużenie miasta  na dzień  30.06.2013 roku wyniosło  11.431.470 zł , tj. 22 % planowanych 

dochodów . Poziom zadłużenia i spłaty  nie przekracza  15 % i  60 %.

Informacja stanowi zał. Nr  4 do protokołu.

Ad.7a



Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały  Nr XL/272/13  w sprawie 

wyrażenia zgody  na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz  radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym.

Dyskusji nie było, przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XL/272/13   w 

sprawie  wyrażenia zgody  na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży

Uchwała Nr  XL/272/13  stanowi zał. Nr  5  do protokołu.

Ad.7b

Przewodnicząca  Rady Miasta przedstawiła  projekt uchwały Nr  XL/273/13 w sprawie 

wyrażenia  zgody  na  przeznaczenie nieruchomości  do sprzedaży.   

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz  radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym.

Dyskusji nie było, przewodnicząca   poddała projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  14 głosami „ za” jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr XL/273/13 w 

sprawie  wyrażenia  zgody  na  przeznaczenie nieruchomości  do sprzedaży. 

Uchwała Nr  XL/273/13 stanowi zał. Nr  6 do protokołu.

Ad.7c

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła  projekt  uchwały Nr XL/274/13 w sprawie 

wyrażenia zgody  na przeznaczenie  nieruchomości  do sprzedaży oraz  zwolnienia  z 

obowiązku zbycia  nieruchomości  w drodze przetargu

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz  radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

 Radny p. Gładkowski pytał, czy jest już wycena tej nieruchomości i za jakie pieniądze miasto 

może ją sprzedać?

Burmistrz wyjaśniał, że  nieruchomość została wyceniona  przez rzeczoznawcę na 4 tys. zł 

ale miasto chce ją sprzedać dwukrotnie drożej za kwotę ok.8 tys zł. 

Radny Furman pytał, na ile lat zawarta jest umowa ?Kierownik Chmielewski informował, że 

jest to okres 10 lat.

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.



Rada Miasta Rypina  14 głosami „za” jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr  XL/274/13 w 

sprawie  wyrażenia zgody  na przeznaczenie  nieruchomości  do sprzedaży oraz 

zwolnienia  z obowiązku zbycia  nieruchomości  w drodze przetargu.

Uchwała  Nr  XL/274/13 stanowi zał. Nr   7 do protokołu.

Ad.7d

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały Nr  XL/275/13  zmieniającej 

uchwałę Rady Miasta Rypina  Nr  XIX/133/04 z dnia  21 czerwca 2004 roku  w sprawie lokalizacji i 

regulaminu targowisk  oraz miejsc handlowych  na  terenie  Miasta Rypina.

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej i Komisji Porządku 

Publicznego ,Handlu i Usług oraz   radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.

Dyskusji nie było, Przewodnicząca poddała  projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr XL/275/13 

zmieniającą uchwałę Rady Miasta Rypina  Nr  XIX/133/04 z dnia  21 czerwca 2004 roku  w 
sprawie lokalizacji i regulaminu targowisk  oraz miejsc handlowych  na  terenie  Miasta Rypina

Uchwała Nr  XL/275/13 stanowi zał. Nr  8 do protokołu.

Ad.7e

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały Nr  XL/276/13  w sprawie 

ustalenia  dla terenu  miasta Rypina  liczby punktów  sprzedaży  napojów  alkoholowych 

zawierających  powyżej 4,5 % alkoholu (  z wyjątkiem piwa) przeznaczonych  do spożycia  poza 

miejscem  sprzedaży  jak i w miejscu   sprzedaży

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej i Komisji Porządku Publicznego 

Handlu i Usług oraz  radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.

Radny Gładkowski pytał , czy w projekcie zwiększa się limit punktów sprzedaży alkoholu? 

Kierownik Wydziału NiŚ p. Chmielewski wyjaśniał, że nie ma takiej konieczności. 

Przewodnicząca poddała  projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  14 głosami „za „ jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr  XL/276/13 w 

sprawie ustalenia  dla terenu  miasta Rypina  liczby punktów  sprzedaży  napojów 

alkoholowych  zawierających  powyżej 4,5 % alkoholu (  z wyjątkiem piwa) przeznaczonych  do 

spożycia  poza miejscem  sprzedaży  jak i w miejscu   sprzedaży

Uchwała Nr  XL/276/13 stanowi zał. Nr  9  do protokołu.

Ad.7f



Przewodnicząca   Rady  Miasta   przedstawiła   projekt  uchwały  Nr   XL/277/13  w sprawie 

określenia wysokości  stawek podatku od nieruchomości.

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz  radcy prawnego pod względem 

formalno-prawnym.

 Skarbnik Miasta p. Violetta Zielaśkiewicz  informowała, że  w § 1  powinny  być dopisane 

słowa „powierzchni użytkowej”.

Przewodnicząca poddała  projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  9 głosami „za”, przy 2 „przeciw” i  3 „wstrzymujących” podjęła  uchwałę  

Nr XL/277/13 w sprawie  określenia wysokości  stawek podatku od nieruchomości .

Uchwała Nr  XL/277/13 stanowi zał. Nr  10  do protokołu.

Ad.7g

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła projekt  uchwały  Nr  XL/278/13  w sprawie emisji 

obligacji  oraz zasad  ich zbywania , nabywania i wykupu .

Zdaniem radnego p.  Bytnera  zasady zbywania obligacji w projekcie uchwały odbiegają od 

zasad rynkowych zbywania obligacji. Sensowność przedstawionych w projekcie  obligacji 

będzie zależała od ich oprocentowania i kosztów emisji. 

Burmistrz Paweł Grzybowski tłumaczył, że forma konsolidacji kredytu jest dyskusyjna. 

Przypomniał, że na początku roku radni podjęli uchwałę, że taki kredyt konsolidacyjny 

zostanie podjęty pomimo niskiego  zadłużenia na poziome 22%. Informował, że od tego czasu 

nastąpiły zmiany w prawie, będzie wytypowany indywidualny wskaźnik zadłużenia.. Wydział 

Finansowy zaproponował zamiast kredytu konsolidacyjnego formę obligacji, która ma wiele 

innych zalet. Zdecyduje zapytanie ofertowe i procedura przetargowa. Forma obligacji jest 

bardzo popularna wśród samorządów. Miasto liczy,  że na  obligacje komunalne wystąpi 

wiele banków i marże będą niskie. Nie  można  pozwolić  sobie  na to, żeby RIO samo 

ustaliło  budżet naszego miasta , dlatego rekomendowana  jest  forma obligacji. 

Głos zabrał V-ce Skarbnik  Miasta  p. Pietrzak  informując  o przygotowanej prezentacji dot . 

konsolidacji zadłużenia Gminy Miasta Rypina., w  której  przedstawione są powody 

konsolidacji, sankcje braku wskaźnika art.243, zalety obligacji. Obligacje są na tyle 

elastyczne , że nie ma w ich przypadku typowego postępowania przetargowego. Będzie 

przeprowadzony konkurs ofert, oferty zostaną wysłane do kilkudziesięciu banków, które będą 

agentem emisji i to one przeprowadzą całą emisję, bank nie tworzy rezerw. 

Radny p .Bytner dziękował za przygotowaną prezentacje ,ale ze względu na otrzymanie jej 

przed sesją nie mógł się z nią  zapoznać. Przyznał, że najbardziej niepokoiło go , czy można 



odstąpić od postępowania. Jeśli można będzie zaprzestać postępowania o emisji, to wszystkie 

jego wątpliwości są rozwiane. 

Pan Pietrzak dodał, że można   zaprzestać postępowania, a  w przypadku takich samych ofert 

prowadzić negocjacje. Jest to bardzo elastyczny instrument dla wszystkich, zarówno dla 

samorządu jak i dla banków.

Przewodnicząca Rady  poddała  projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  14  głosami „za” jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr XL/278/13 w sprawie 

emisji obligacji  oraz zasad ich zbywania, nabywania  i wykupu.

Uchwała Nr  XL/278/13 stanowi zał. Nr  11  do protokołu.

Ad.7h

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła projekt  uchwały  Nr  XL/279/13  w sprawie uchylenia 

uchwały  Nr  XXXI/224/13 Rady Miasta Rypina z dnia  31 stycznia 2013 roku w sprawie zaciągnięcia  

w 2013 roku  kredytu bankowego konsolidacyjnego  na  spłatę   wcześniej  zaciągniętych  zobowiązań

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej.

Dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała  projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  14  głosami „za” jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr XL/279/13 w sprawie 

uchylenia uchwały  Nr  XXXI/224/13 Rady Miasta Rypina z dnia  31 stycznia 2013 roku w 

sprawie zaciągnięcia  w 2013 roku  kredytu bankowego konsolidacyjnego  na  spłatę   wcześniej 

zaciągniętych  zobowiązań

Uchwała Nr  XL/279/13 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

Ad.7i

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła projekt  uchwały  Nr  XL/280/13 zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok .

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej.

 Skarbnik Miasta  Violetta Zielenkiewicz prosiła o  wprowadzenie  zmiany dot.  zwiększenia środków 

finansowych dla Przedszkola Miejskiego Nr 1. Należy zabezpieczyć kwotą 8 tys wg dostarczonego 

kosztorysu na  wymianę grzejników i zamontowanie termostatów na grzejnikach. Pozostałe zmiany są 

kosmetyczne. 

Pan radny Żywocki zgłosił  wniosek formalny o przyznanie środków  finansowych na  wykonanie  

projektu oświetlenia na ul. Brzozowej. 

Burmistrz  poprosił  o  wycofanie  wniosku,  ze  względu  na  wyliczenia  dotyczące  obligacji  i   o 

przedstawienie   tematu na najbliższej  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej.



Kierownik p.Kosiński wyjaśniał,  że można by wystąpić do Zakładu Energetyki o warunki 

techniczne  podłączenia  oświetlenia  ,  otwiera  się  w  ten  sposób  możliwość  finansowania, 

pozyskania map. Koszt około 76 tys. zł razem z wykonaniem. 

Radny Żywocki, po informacjach p.Skarbnik, że przygotuje dane na temat tej inwestycji na 

kolejną  Komisje Budżetową lub sesje listopadową , wycofał swój wniosek.

Przewodnicząca  p.  Krukowska  pytała  o  korekty  planów na   budowę dróg  wewnętrznych 

Mławska -Dworcowa, na przebudowę  nawierzchni ul. Spokojnej.

Kierownik  Kosiński  wyjaśniał  ,  że  zabezpieczane  są   ewentualne  niewielkie  roboty 

dodatkowych na tej ulicy.

Przewodnicząca poddała  projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  13  głosami „za” przy 1 'wstrzymującym” podjęła  uchwałę Nr XL/280/13 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2013 rok 

Uchwała Nr  XL/280/13 stanowi zał. Nr 13  do protokołu.

Ad.7j

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały  Nr  XL/281/13   zmieniającej  uchwałę 

w sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Rypina na lata 2013-2025.

Dyskusji nie było, poddała projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  14  głosami „za” jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr XL/281/13 zmieniającą 

uchwałę  w sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Rypina na 

lata 2013-2025.

Uchwała Nr  XL/281/13 stanowi zał. Nr  14  do protokołu.

Ad.7k

Przewodnicząca   Rady Miasta   przedstawiła  projekt  uchwały  Nr   XL/282/13 w sprawie  zajęcia 

stanowiska..  Odczytała stanowisko Rady Miasta Rypina.

Jest opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym.

Przewodnicząca poddała  projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  14  głosami „za” jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr XL/282/13  w sprawie 

zajęcia stanowiska

Uchwała Nr  XL/282/13 stanowi zał. Nr  15  do protokołu.

Ad.7l

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały  Nr  XL/283/13  w sprawie wygaśnięcia  

mandatu  radnego. Jest opinia radcy prawnego pod względem formalno- prawnym.

Dyskusji nie było, poddała  projekt uchwały pod glosowanie.



Rada Miasta Rypina  14  głosami „za” jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr XL/283/13  w sprawie 

wygaśnięcia mandatu radnego

Uchwała Nr  XL/283/13 stanowi zał. Nr  16  do protokołu.

Ad.7ł

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały  Nr  XL/284/13 w sprawie odwołania 

przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej Rady Miasta Rypina.

Dyskusji nie było, poddała  projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  14  głosami „za” jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr XL/284/13 w sprawie  

odwołania przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej Rady Miasta Rypina .

Uchwała Nr  XL/284/13 stanowi zał. Nr 17   do protokołu.

Ad.7m

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały  Nr  XL/285/13 w sprawie powołania 

przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej Rady  Miasta Rypina .

Radny  Sochacki  zgłosił  kandydaturę   radnego  Zbigniewa  Dariusza  Kędzierskiego  na  stanowisko 

Przewodniczącego  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej, radny Kędzierski wyraził zgodę.

Radny Bytner pytał, czy radny Kędzierski może kandydować na przewodniczącego  tej komisji , jeśli 

jest już przewodniczącym Komisji Rewizyjnej ?

Mecenas  Galek  wyjaśniał,  że   Statut  Miasta  Rypina  jak  i  ustawa  o  samorządzie  gminnym  nie  

zawierają  żadnych obostrzeń w tej kwestii. Radny może być przewodniczącym kilku Komisji.

Radny Gładkowski  zauważył,  że  p.  Kędzierski   powinien od razu przyznać  się,  że  kandyduje  na 

przewodniczącego Komisji Budżetu ,wtedy dyskusja o jego odwołaniu  z funkcji przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej , kiedy wprowadzano ten projekt uchwały  do porządku obrad  ,byłaby zbyteczna.

Radny Bytner ponownie  zwracał  uwagę,  że uchwały o powołaniu przewodniczących Komisji nie są  

pilne i radni powinni zgodnie ze  Statutem   projekty  uchwał otrzymywać  na tydzień przed sesją.

Mecenas Galek informował, że  zgodnie ze Statutem materiały na sesje powinny być dostarczone wraz  

z zawiadomieniem o sesji. Jednakże w przypadku wprowadzenia  projektów uchwał  do porządku 

obrad, co już nastąpiło  , powinny być one  głosowane. 

Burmistrz  p.Grzybowski  jeszcze  raz  podkreślał,  że  nie  można  czekać  z  wyłonieniem 

przewodniczącego Komisji  Budżetu  i  Gospodarki Miejskiej do następnej sesji,  jest wiele spraw i  

problemów  , gdzie Komisja musi pracować.

Radny Bytner  zauważył,  że  rządzący radni  PIS mają  przewagę  w Radzie   i  mogą  przegłosować 

wszystko.  Tego  typu  projekty  zgłaszane  na  sesje  bezpośrednio  uniemożliwiają  dyskusje,   czy 

przygotowanie kontrkandydata. Uznał, że  jest to  niepoważne.



Burmistrz Miasta  dziękował  za komplement , że jego  koleżanki i koledzy z PiSu decydują . Dodał,  

że  tylko jeden radny jest z PiSu, radny Kędzierski startował z innego komitetu, pani przewodnicząca 

jest z klubu PO. Nie upolityczniałbym Rady Miasta.

Zdaniem  radnej  p.  Ziółkowskiej   jest  robiony  problem  z  niczego.  Komisja  budżetowa  jest 

najważniejsza w Radzie ,bez niej  nie można zwołać sesji. Zwróciła się też do opozycyjnych radnych,  

że mogą zgłosić kontrkandydatury, które będą głosowane.

Radny Sobierajski, zgłosił propozycje, żeby głosowanie co do przewodniczącego Komisji Budżetu i 

Gospodarki  Miejskiej  odbyło  się  w dniu  dzisiejszym  ,  natomiast   głosowania  co  do  odwołania  i  

powołania przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej przełożyć na następną sesję Rady Miasta.. 

Ostatecznie przewodnicząca poddała w/w   projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  9 głosami „za” przy 4 „przeciw” i  1 radnym nie głosującym  podjęła 

uchwałę Nr XL/285/13 w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki 

Miejskiej.

Uchwała Nr  XL/285/13 stanowi zał. Nr  18  do protokołu.

Ad.7n

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały  Nr  XL/286/13 w sprawie uzupełnienia  

składów osobowych Komisji Rady Miasta Rypina 

Przewodnicząca zarządziła 15 minutową przerwę.

Po przerwie wolę kandydowania do Komisji Oświaty wyraził radny Paweł Sobierajski a do Komisji  

Porządku Publicznego , Handlu i Usług radny Zbigniew Dariusz Kędzierski.

Przewodnicząca poddała  projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  14 głosami „za” jednogłośnie   podjęła  uchwałę Nr XL/286/13 w sprawie  

uzupełnienia składów osobowych Komisji Rady Miasta Rypina 

Uchwała Nr  XL/286/13 stanowi zał. Nr   19 do protokołu.

Ad.7o

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały  Nr  XL/287/13 w sprawie odwołania 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rypina.

Przewodnicząca poddała  projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  10 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących” i 1 radnym nie głosującym 

podjęła  uchwałę Nr XL/287/13 w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej 

Rady Miasta Rypina.

Uchwała Nr  XL/287/13 stanowi zał. Nr  20  do protokołu.



Ad.7p

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały  Nr  XL/288/13 w sprawie powołania 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rypina.

Radny  Sochacki  zgłosił  kandydaturę   radnej   Hanny  Pawlak  na  przewodniczącego  Komisji  

Rewizyjnej. Radna Pawlak nie wyraziła woli kandydowania i zaproponowała, aby przewodniczącym 

został któryś z  członków tej komisji.

Radny Maciejewski zgłosił kandydaturę radnego Pawła Sobierajskiego na przewodniczącego Komisji  

Rewizyjnej. Radny Sobierajski wyraził wolę kandydowania.

Przewodnicząca poddała  projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Miasta Rypina  13 głosami „za”  jednogłośnie , przy 1 radnym nie głosującym  podjęła 

uchwałę  Nr  XL/288/13  w  sprawie  powołania   przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  Rady 

Miasta Rypina.

Uchwała Nr  XL/288/13 stanowi zał. Nr   21 do protokołu.

Ad.8 i 10

Radny Pawłowski, pytał o modernizację ulicy Rzeźniczej, kiedy zostanie przeprowadzony przetarg na 

wykonanie  tej  inwestycji?  Drugie pytanie  dotyczyło  uregulowania rzeki  Rypienicy,   dzięki  czemu 

teren targowiska miejskiego nie będzie już zalewany.  Czy nie warto postarać się o fundusze z Urzędu 

Marszałkowskiego  na  modernizację  tego  targowiska  lub  rozważyć  wprowadzenia  zadania 

inwestycyjnego w nowym budżecie  dotyczącego  targowiska?    Pan  radny pytał  też o wysokość 

kwot jakie wpłynęły do budżetu miasta z  akcji fotoradarowej  

Burmistrz  odpowiadał,  że  projekt  dokumentacji  ul.  Rzeźniczej  jest  już  gotowy.  Jest  pełna 

dokumentacja. Od decyzji radnych będzie zależało, które ulice z przygotowaną dokumentacją takie jak 

Rzeźnicza,  Spokojna,  Łączna,  ks.Podlesia  ,  czy  Zacisze  będą  realizowane  w  przyszłorocznym 

budżecie. Jeśli chodzi o inwestycję związaną z pogłębieniem koryta rzeki Rypienicy, to faktycznie ma  

to na celu polepszenie biegu rzeki i nie wylewanie jej w okresie wiosennym. Nie oznacza to jednak, że 

ten   teren   przestanie być terenem zalewowym. Są tworzone naturalne tereny zalewowe i jest to jedno 

z tych miejsc, gdzie Rypienica  podczas podtopień wylewa.  

Kierownik  Wydziału  Infrastruktury  i  Inwestycji  p.Kosiński  informował,  że  prowadzone  prace 

pogłębiające  koryto  rzeki  nie  mają  żadnego  wpływu  na  zmianę  terenów  zalewowych  i  zmianę  

możliwości  inwestycyjnych  na tym terenie.   Próba wyłączenia  targowiska z  terenów zalewowych 

związana byłaby ze zleceniem   do Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gdańsku  nowego 

opracowania  ekofizjograficznego   terenów  zalewowych.  Koszt  takiego  opracowania  to  wydatek 

kilkuset tysięcy złotych. 

Radny Sobierajski pytał ,  czy możliwe jest znalezienie inwestora, który nabyłby teren targowiska.  

Kierownik p.Kosiński, wyjaśniał, że wątpi , żeby  znalazł się ktoś, kto by chciał nabyć teren na którym 

nic nie może zrobić. 



Burmistrz  Grzybowski  dodał,  że  rozwiązaniem  problemu  mogłaby  być  budowa  zbiornika 

retencyjnego na terenach Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w formie naturalnego języka rzeki, 

gdzie można by zrobić plaże i uatrakcyjnić teren ośrodka. Nie ma jednak na to obecnie środków, a  

miasto nie jest gminą wiejską i pozyskanie funduszy z programów takich jak PROW  jest  trudno 

osiągalne. 

Jeśli chodzi o akcję foto-radarową,  to w pierwszej turze ujawniono 127 przypadków przekraczania  

prędkości. Dużo  było pouczeń dla naszych mieszkańców, których wykroczenia nie przekroczyły do 

10 km. Wystawiono 50 mandatów na kwotę 6,5 tys. zł. Koszt wypożyczenia urządzenia to około 2,5 

tys. zł za jedną sesję zdjęciową. 

Radny Sochacki informował, że na skrzyżowaniu ulic Łączna i Zacisze miasto wykupiło działkę. W 

związku z tym pytał ,  czy istnieje możliwość wydzielenia drogi na tej działce w celu zrobienia wjazdu 

na ul. Zacisze?

Burmistrz odpowiadał, że działka została wykupiona w ramach projektu.  Zwróci się w tej sprawie  do 

Wydziału Nieruchomości i Środowiska a także do Wydziału Infrastruktury i Inwestycji. Jeżeli będzie 

możliwość wykonania wjazdu, to  zostanie to zrobione. 

Kierownik  Wydziału  Nieruchomości  i  Środowiska   p.  Karol  Chmielewski  uzupełnił  ,  że  miasto 

wykupiło tą działkę o powierzchni ok.150 m2 właśnie w celu poszerzenia wjazdu z ulicy Zacisze na  

ulice Spokojną. 

Radny Bytner poprosił o jak najszybsze rozwiązanie problemu. Jest to odcinek ok 150m długości.  

Wjeżdżające samochody muszą się cofać, jeśli ktoś jedzie z naprzeciwka. Wysypanie kamienia lub 

tłucznia pozwoliło by już na przejezdność drogi. 

Radna Ziółkowska pytała o możliwość rewitalizacji budynku Zgody. Drugie pytanie radnej dotyczyło 

braku transmisji w TV Rypin relacji z występów grupy estradowo – tanecznej pani Katarzyny Becmer  

na dożynkach wojewódzkich AGRA 2013. Pani radna  pytała też  prezesa KOMES, czy w związku z 

renowacją   ulicy  Mławskiej  zostaną  wymienione  studzienki  kanalizacyjne  na  remontowanym 

odcinku?  Prosiła  także  o  przeczyszczenie  studzienek  kanalizacyjnych  na  ul.  Sommera,   podczas 

większych opadów deszczu nie odbierają  one wody. 

Burmistrz  odpowiadał,  że  Lokalny  Program  Rewitalizacji  dotyczy  budynków  zdegradowanych  . 

Budynek  Rypińskiego  Towarzystwa  Kredytowego  ZGODA   jest  chlubą  miasta,  jednak  jest  w 

większości  wyprzedany.  Złożenie  wniosku  o  rewitalizacje  w  obecnej  perspektywie  oznaczałoby 

pochłonięcie  większości  środków, bo koszt  nakładów  to   około 2 mln  zł.  Poza tym mieszkańcy  

musieliby podjąć uchwałę o dofinansowaniu rewitalizacji. Są  inne budynki, takie jak stary magistrat  

na ul. Jana Pawła II czy budynek Rypińskiego Domu Kultury na ul.Kościuszki, dochodzą budynki na 

Starym Osiedlu, budynki Spółdzielni Mieszkaniowej oprócz tego rewitalizacja ulicy Rynek, gdzie są 

projekty studentów Wydziału Sztuk Pięknych z Poznania.  To radni zdecydują  ,  na które budynki 

zostaną złożone wnioski. 



Jeśli  chodzi  o  transmisję  TV  Rypin  to  miasto  ma  podpisaną   umowę  na  określony  limit  czasu 

transmisji. Trzy dni dożynek wojewódzkich to wiele wydarzeń :biegi, koncerty, Agra, wybory MISS, 

690 rocznica zakonu Bożogrobców.   Z każdego wydarzenia  powinny być  chociaż kilkuminutowe 

migawki. Okazją dla pokazania się zespołu pani Katarzyny Becmer  będzie otwarcie hali w Zespole 

Szkół Miejskich . Zwrócił się do kierowników wydziałów w UM i prezesów, że jeżeli dzieją się w ich 

jednostkach  wydarzenia warte zainteresowania, powinni zwracać się o relacje do TV Rypin.

Prezes  KOMES p.  Mirosław Marynowski  wyjaśniał  ,  że  ulica  Mławska  na odcinku od  ronda  do 

świateł  jest  w  trakcie  modernizacji.  Zamówiono  15   włazów  kanalizacyjnych,  40  tonowych   z  

pierścieniami okalającymi. Są to włazy lepszej jakości i dłużej posłużą w eksploatacji. Zapewnił , że  

studzienki na ul.Sommera zostaną przeczyszczone.  Od niedługiego okresu czasu spółka dysponuje  

specjalistycznym  wozem  asenizacyjnym,  Będzie  on  przeznaczony  głównie  do  udrażniania  i 

czyszczenia  kanalizacji.  Stary  wóz  asenizacyjny  po  naprawie  przeznaczony  będzie  do  wywozu 

nieczystości. Prócz tego spółka będzie mogła wypożyczać beczką asenizacyjną na ciągniku z Gminy 

Rypin. 

Radna  p.Pawlak  prosiła  o  wykonanie  sesji  radarowej  przy  Szkole  Podstawowej  Nr  1  w  celu 

bezpieczeństwa uczniów.

Radny p. Bytner poruszył kwestię skrzyżowania ulic Młyńska i Warszawska, uznał je za wyjątkowo 

niebezpieczne. Poprosił o  ciągłe monitowanie do Zarządu Dróg Wojewódzkich w celu przebudowy 

tego skrzyżowania  a najlepiej  organizacji  ronda.    Pytał  też  ,   czy puste  posesje  będą mogły  się  

podłączać  do   kanalizacji  i  czy  kanalizacja  deszczowa  będzie  sprawdzana  na  drogach  nie 

utwardzonych?  Kolejne pytanie  radnego dotyczyło planów budowy budynku komunalnego na ul. 

Dworcowej. Pytał o realny koszt tej inwestycji po przetargu, z jego wstępnych oszacowań wynika, że  

koszt 1 m2 wynosić będzie ok.3,5 tys. zł W tej sytuacji należy  też zastanowić się nad indywidualnymi  

ofertami wykupu lokali mieszkaniowych, które wpłynęły na Komisję Budżetu. 

Burmistrz wyjaśniał, że miasto jest gotowe pokryć koszty remontu skrzyżowania, występowano  o 

prawo-skręt , jednak otrzymano  opinie negatywną.   Okazją do rozmów będzie oddanie odcinka ul.  

Mławskiej. Będą dalsze  naciski  na dyrekcje Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie  remontu tego 

skrzyżowania.  Jeśli  chodzi  o  budynek  komunalny  na  ul.  Dworcowej,  to  faktycznie  kosztorys  

inwestorski jest drogi , ale przetargi udowadniają,, że ostatecznie są to niższe kwoty. Dodatkowo ,gdy 

doliczone zostanie  30% dopłaty  z Banku Gospodarstwa Krajowego to cena za   1  metr  2 może  

wynieść  ok.  2  tys.zł.  Nadzór  budowlany  zamyka  coraz  więcej  starych  budynków,  w  tym  roku 

zburzony został  m.in. stary budynek na ul.Warszawskiej, barak na Świętym Duchu, opróżniany jest 

budynek  na  ul.  Nowy Rynek  przy  zejściu  na  ul.  Warszawską.  Pobudowanie  24  mieszkaniowego 

budynku komunalnego pozwoliłoby na opróżnienie budynku przy  ul. Łącznej. Pobudowanie budynku 

umożliwiłoby załatwienie kilku spraw naraz.  Burmistrz informował też, że odbędą się rozmowy z  

firmą ROMEW w sprawie oferty wykupu mieszkań  Jest tam ogrzewanie elektryczne i należy zrobić 

analizę kosztów,  czy opłaca  się w tą ofertę inwestować. 



Prezes KOMES-u p. Mirosław Marynowski  wyjaśniał ,że jeśli chodzi o kwestię przyłączania się do  

nowo  wybudowanej  kanalizacji  sanitarnej,  to  generalnie  w  drugim  etapie  tej  inwestycji  takiej 

możliwości dla mieszkańców  nie ma.  W pierwszym etapie inwestycji  było to możliwe, w drugim 

zostało  wyłączone.  Jednakże  rozważana  jest  pożyczka  z  Wojewódzkiego  Funduszu   Ochrony 

Środowiska  w celu  podłączania  posesji,  które  mają  taką   techniczną  możliwość  podłączenia   do 

wybudowanej  kanalizacji.  Jeżeli  nie  osiągnięty  zostanie   efekt  ekologiczny,  można   stracić  

dofinansowanie. 

Kierownik p.Kosiński wyjaśniał, że na drogach nie utwardzonych, jeśli chodzi o kanalizacje, zrobione 

zostały tylko kolektory główne. Odbiór wód opadowych z dróg będzie możliwy, jeżeli drogi te zostaną 

utwardzone.  Otwarcie  kanalika  na  drodze  nie  utwardzonej  skutkuje  zapchnięciem  piaskiem  czy 

żużlem kanalizacji deszczowej. Wprowadzenie wód opadowych do deszczówki jest możliwe jedynie,  

gdy drogi są utwardzone. Jest to możliwe na ul.  Łącznej ,  Spokojnej ,  Zaciszu. Zabezpieczone są 

kanaliki  na ulicy Koszarowej, żeby przy dużych opadach deszczu nie wpływały piasek i kamienie.  

Co do niezabudowanych posesji, w tym zadaniu bardzo restrykcyjnie przestrzegany jest wskaźnik 120 

osób na kilometr. Przyłączanie pustych posesji powoduje zmianę wskaźnika. Zmieniła się definicja  

przyłącza kanalizacyjnego, odcinek od głównego przyłącza do  granicy działki do pierwszej studni jest 

elementem sieci, wchodzi we wskaźnik kilometra budowy sieci. Dlatego kończone są przyłącza zaraz 

za granicą działki i do mieszkańców należy przyłączanie się od swojej posesji do studni wybudowanej  

przez KOMES.

Radny  p.   Żywocki  apelował  do  Burmistrza  o   wparcie  dla  Starostwa  Powiatowego  w  celu 

dokończenia budowy chodnika na ulicy Piaski . Brak nowego chodnika szpeci budynek  Piaski 2 po 

rewitalizacji a także stwarza niebezpieczeństwo dla  przechodzących mieszkańców. Apelował także o 

budowę  chodnika  na  ul.  Toruńskiej   w  stronę  „  Biedronki  „  w  celu  poprawy  bezpieczeństwa  

przechodzących mieszkańców.  Radny zwrócił się do Burmistrza o wykonanie kładki na Rypienicy na 

ul.Kępa.  Pytał także o postępy w pracach nad projektem  przebudowy ulicy Podmiejskiej i w sprawie 

oświetlenia na ul. Piłsudskiego. 

Burmistrz informował, że został wyłoniony wykonawca na budowę chodnika przy ul. Piaski  od strony 

figurki. Zarząd Dróg Wojewódzkich będzie realizował tą inwestycję. Zostanie zrobione przejście dla  

pieszych  przy Liceum Ogólnokształcącym.   Miasto wystosowało   pismo do Starostwa i  czeka na 

odpowiedź.  Złożył  na ręce Prezesa Mleczarni   wniosek z mapami  o zgodę na przejście  drogi po 

terenie mleczarni. Jest możliwość zrobienia drogi od strony ul. Spacerowej. Koszt inwestycji ok.50 tys  

na kanalizacje. 

Pan Kosiński informował , ze działka na ul .Podmiejskiej jest wydzielona  i zgłoszona jest możliwość 

budowy.  Opracowanie projektu można zacząć dopiero za 3 miesiące. 

Radny Chojnacki pytał o remont ulicy Malanowskiego, zaproponował postawienie gablot, w których 

można byłoby eksponować prace uczniów z Liceum Plastycznego,  dodałoby to kolorytu tej  ulicy. 

Uznał  też  ,  że  od  strony ul.3  Maja   powinien  być  zakaz  wjazdu  samochodów.  Kolejną  kwestią 



poruszoną  przez  radnego  była  sprawa   przejścia  dla  pieszych  na  skrzyżowaniu  ulic  Mławska  i  

Lisowskiego. Przejście jest niebezpiecznie usytuowane ,  zbyt blisko ruchliwej trasy i dochodzi tam do 

potrąceń.  Pytał  także  ,czy  jest  szansa  na  dokończenie  budowy  chodników  na  osiedlu  Zielona  –

Bukowa? 

Burmistrz podziękował, za pozytywne głosy co do  deptaka na ul.Malanowskiego. Nasadzenia mogą 

być wykonane  na przełomie października i listopada.  Część prac przełożona została na wiosnę. Są 

już  wstawione  ławki  przez  MOSiR.  Jest  kładzona  trawa,  także  postawiony  został  nowy  słup  

energetyczny.  W przyszłym roku zostanie zrobione oświetlenie spacerowo- chodnikowe. Jest zakaz  

wjazdu na  tę  ulice.  Wydział  Promocji  ma  w planach zakupienie  elementów wizualizacyjnych  na  

których będzie można  przedstawiać wystawy  i  inne akcje miejskie.  Powstanie też tablica ,  która 

będzie  elementem ścieżki  edukacyjnej  .Będą   tam informacje  po  polsku  i  angielsku  o  życiorysie 

Wacława  Malanowskiego.  Będzie  to  pierwszy  element  ścieżki  edukacyjnej  obejmującej  ulice 

słynnych Rypinian takie jak  Cholewińskiego, Dłutka , Sommera , Podlesia.

Co do skrzyżowania ulic Mławskiej i Lissowskiego, były  sugestie, żeby zrobić tam sygnalizację ,  

jednakże układ tego skrzyżowania powodowałby tworzenie się dużych korków. Proponowane  jest  

przesunięcie przejścia dalej.  Jeśli chodzi o osiedle Bukowa – Zielona to KOMES musi  dokończyć 

wymianę części deszczowej  sieci podziemnej i wtedy dopiero można wymienić chodniki.

Radna p. Federowicz pytała o termin ukończenia budowy placu zabaw na ul.Nowe Osiedle. Bardzo 

długo to trwa a dzieci się niepokoją.

Burmistrz informował, że plac zabaw jest zakończony ale miasto czeka  na atesty i wtedy zostanie 

udostępniony. 

Radny p. Gładkowski pytał  o możliwość podłączenia do systemu ogrzewania centralnego MPECu 

osób, które korzystają jeszcze z tradycyjnych metod ogrzewania w budynku przy ul.Rynek 14.

Burmistrz wyjaśniał, że  są plany, żeby od 2020 w ogóle odejść od palenia węglem .Informował, że 

koszt podłączenia w tak zwartej zabudowie może być duży i nie wiadomo czy średnica ciepłociągu na  

to pozwala. Przyszły rok to początek gazyfikacji Rypina i to będzie alternatywą dla takich skupisk.

Radny Kędzierski pytał, czy są jakieś konkretne informacje co do sygnalizacji na skrzyżowaniu ulic 

Lipnowskiej i Toruńskiej,  czy jest już projekt w Urzędzie Wojewódzkim? Drugie pytanie radnego 

dotyczyło  pisma  do  Burmistrza  w  sprawie   ujednolicenia  wynagrodzeń  pracowników  obsługi 

administracji. Komisja Rewizyjna apelowała o to, by dodatki stażowe były adekwatne do stażu pracy.

Burmistrz odpowiadał, że jest  zapewnienie, ze projekt na przebudowę skrzyżowania Lipnowska  - 

Kościuszki wprowadzony zostanie w kolejnym roku budżetowym. Wynagrodzenia dla pracowników 

obsługi  administracji  powinny być  godne i  pracownicy tych jednostek powinni być  docenieni.  Na 

komisji budżetu zostaną przedstawione  propozycje.

Burmistrz  podał  informacje  o  organizacji  ruchu  drogowego  na  ulicy  Sportowej  i  Lipnowskiej  w 

okresie  Wszystkich  Świętych.  Będzie  wprowadzany  ruch  jednokierunkowy.  Zaapelował  też  o 

korzystanie z ofert  instytucji kulturalnych Rypińskiego Domu Kultury i Biblioteki Miejskiej. 



Przewodnicząca Krukowska  pytała  o odcinek jezdni  na ul.  Mławskiej  za  światłami  na wysokości  

Bielawek,  są  tam  problemy  z  przechodzeniem.  Występują  tam  duże  kałuże  wody  utrudniające 

przejście. Przewodnicząca pytała, czy jest szansa na remont tego odcinka. 

Ad.9 i 10

Panie  Elżbieta  Budzanowska  powitała  Przewodniczącą  Rady,  Burmistrza  i  radnych   Miasta.  W 

imieniu  mieszkańców  kamienicy  Rynek  14  oficjalnie   podziękowała  za  umożliwienie 

termomodernizacji kamienicy. Odniosła się do wypowiedzi Burmistrza w sprawie kwoty procentowej 

dotacji uzyskanej na remont i nie zgodziła się w jednej kwestii, że na wpływ uzyskania 70% dotacji 

miało znaczenie nie wykupienie jednego lokalu mieszkaniowego. Dodała, że przyczyną  było też nie 

sprzedanie ZURT-u. Informowała, że w wydanej decyzji z 11 lipca 2013 Zarząd Województwa Kuj.-  

Pom. wyjaśniał w uchwale, że dla wysokości otrzymanej dotacji istotne było nie wykupienie ZURT-u. 

Przetarg  ZURT -u nastąpił dopiero 25 lipca 2013, a akt notarialny został podpisany 22 sierpnia 2013 

roku. Odniosła się też do wypowiedzi  radnego Gładkowskiego co do zanieczyszczeń powietrza na  

terenie ul. Rynek . Informowała, że obawia się, że wykonana elewacja zostanie zanieczyszczona przez  

sadze z kominów z prywatnych domów. Informowała, że przeprowadziła rozmowy z p. Rębaczem i 

kierownikiem p. Chmielewskim co do tej kwestii. Uzyskała wyjaśnienia, że nie ma obecnie sposobów 

na rozwiązanie tej sytuacji. Otrzymała zapewnienie, że wysyłana będzie Straż Miejska, która będzie 

sprawdzać kotłownie i materiały jakie są w nich palone. Wyjaśniała, że nie chodzi jej tylko o stan 

elewacji  ale  także  o  zdrowie  mieszkańców.  W  godzinach  porannych  i  wieczornych  z  kominów 

kamienic Zduńska 2, Rynek 1, Rynek 2 i Rynek 13 wydobywają się trujące wydzieliny i należałoby 

coś z tym zrobić. Kolejną kwestią przedstawioną przez p. Budzanowską była sprawa mieszkania nr 30  

będącego  własnością  miasta.  Wynajmująca  je  lokatorka  regularnie  nie  płaci  czynszu,  zaległe 

należności wynoszą ponad 3 tys. zł. Uznała, że skoro nie stać jej na najem i utrzymanie mieszkania to  

powinna  być  przekwaterowana,  miasto  natomiast   powinno  sprzedać  lokal.  Nie  byłoby  wówczas 

kłopotu.  Poprosiła  także o konsultacje społeczne w sprawie planów rewitalizacji  całego Rynku w 

2014r. Odniosła się też do renowacji  kamienicy Rynek 6, poinformowała, że mieszkańcy oburzeni są  

remontem samego frontu kamienicy a dach czy bok budynku  pozostaje  w niezmienionym stanie.  

Uznała, że należało poczekać z tą inwestycja do następnego roku, kiedy  miasto miałoby odpowiednie  

środki na kompleksowy remont całej kamienicy. Wyraziła pozytywne zdanie o uroczystości pożegnań 

i powitań nowych dyrektorów  placówek oświatowych  i prezesów spółek miejskich, która odbyła się 

przed sesją. Nie podobało jej się jednak  potraktowanie i brak laudacji co do osiągnięć dyrektor p.  

Danieli  Kędziorskiej.  W skrócie  przedstawiła  życiorys  dyrektor  Kędziorskiej,   informowała  o  jej 

osiągnięciach  w  dziedzinie  edukacji,  a  także  o   sukcesach,  które  odniosła  w  okresie  ,  kiedy 

przewodziła Radą Miasta Rypina. Dodała, że prywatne animozje nie powinny mieć tu miejsca.

Burmistrz Grzybowski podziękował za ciepłe jak i krytyczne uwagi. Odniósł się do sprawy 

ZURT-u , informował, że gdy tylko problem ZURT-u został zgłoszony, podjęto 



natychmiastowe działania by spełnić oczekiwania p. Budzanowskiej. Udało się to zrobić w tej 

kadencji. Z lokalem są problemy, prawdopodobnie wszczęte zostanie postępowanie o 

eksmisję. Innym problemem jest znalezienie lokalu zastępczego dla 4 rodzin, trudno spełnić 

warunki, które sąd nakazuje w postępowaniu. Burmistrz pozytywnie odniósł się do propozycji 

konsultacji w sprawie renowacji Rynku w 2014 roku.  Informował, że zwyczaj podziękowań i 

powitań wprowadzony został w porozumieniu z Przewodniczącą  Rady i jest z niego 

zadowolony, żegnane osoby zasługują na takie wyróżnienie. Odniósł się do słów krytyki w 

sprawie podziękowań dla dyrektor Kędziorskiej . Dyrektor Kędziorska żegnana była jako 

wieloletnia nauczycielka i dyrektorka, a nie samorządowiec. Pierwsze podziękowania 

planowane były już po konkursie na sesji w marcu, jednakże pani dyrektor nie była obecna. 

W sierpniu podczas uroczystości  dla nauczycieli odchodzących na emeryturę transmitowanej 

przez telewizje Rypin , pani dyrektor otrzymała bardzo serdeczne ciepłe pożegnanie. Obecne 

pożegnanie przed  sesją  było tak naprawdę  już trzecim pożegnaniem.

Ad. 11

Przewodnicząca  Rady Miasta  zamknęła  obrady XL sesji.

Płyta  z nagraniem obrad sesji stanowi  integralną część  protokołu.

Protokołowali :                                              Przewodniczący Rady Miasta  Rypina

Mariola Jędrzejewska   

                                                                                   Joanna Krukowska 

Ziemowit Kłosowski 

 



 


